



## 25th AABD Annual Conference

*(La version Française suit)*

### Reshaping Africa's Sustainable Development through Digital Inclusion

May 20 - 24, 2025

University of the Witwatersrand, Johannesburg, South Africa

---

### CALL FOR PAPERS

---

The Academy of African Business and Development (AABD) is pleased to invite submissions of full papers, abstracts, and special session proposals for its 25th AABD annual conference to be held at the prestigious University of the Witwatersrand, Johannesburg, South Africa, from May 20 to 24, 2025. This milestone continental event aims to gather scholars, researchers, policy makers, business professionals, civil society representatives and community leaders engaged in sustainable development in Africa and beyond around the theme: "Reshaping Africa's Sustainable Development through Digital Inclusion".

In an era where digital technologies are rapidly transforming societies and economies, the theme chosen for this conference addresses the critical intersection of technological innovation, artificial intelligence, business and sustainable growth in Africa. This theme allows to explore how digital inclusion can serve as a catalyst for sustainable development, fostering economic resilience, social equity, societal and environmental wellbeing across the continent. It also covers, among others, the role of digitalization in the success of regional and continental trade integration initiatives for the well-being of African people.

While we welcome all original contributions that fit into any of the conference tracks below, we strongly encourage research that addresses the main conference theme or any of the following subthemes:

- **Entrepreneurship and Innovation:** Exploring how digital technologies and innovative practices are driving entrepreneurial growth across Africa, empowering new businesses, and reshaping traditional industries to contribute to sustainable economic development.
- **African Nation Branding:** Examining the role of digital tools in promoting Africa's cultural wealth, well-being, business opportunities on the international stage.
- **African Consumer Behavior:** Analyzing the evolving digital behaviors of African consumers, focusing on how digital inclusion influences purchasing patterns, brand loyalty, and market dynamics across the continent.
- **Misinformation and Cybersecurity:** Addressing the challenges of misinformation in the digital age, this sub-theme will explore the impact of cybersecurity measures in safeguarding information integrity, public trust, and social stability in Africa.
- **Business Risks and Insurance:** Examining the emerging risks associated with digital transformation and the role of innovative insurance solutions in mitigating these risks, ensuring business continuity, and supporting sustainable development in Africa.
- **African Labor Laws, Employee and Organizational Management:** Focusing on the intersection of digital inclusion and labor practices, this sub-theme will investigate how digital technologies are influencing labor laws, employee management, and organizational structures to foster a more equitable and productive workforce in Africa.
- **Digital Literacy:** Providing education and resources to develop necessary digital skills, including in the use of artificial intelligence.
- **Digital Equity:** Addressing systemic barriers preventing marginalized groups from benefiting equally from digital advancements.
- **Socio-Cultural Inclusion:** Integrating diverse African cultural contexts and African languages in digital content and platforms.
- **Economic Empowerment:** Opening new economic opportunities, particularly for small businesses, entrepreneurs, and the informal sector.
- **Education and Skill Development:** Providing access to online learning resources and digital classrooms, especially in remote and underserved areas.
- **Healthcare Economics and Access:** Bridging gaps in healthcare services with telemedicine and mobile health applications.
- **Governance and Civic Participation:** Enhancing transparency, accountability, and citizen engagement through digital platforms.
- **Environmental Well-being and Sustainability:** Supporting environmental monitoring, resource management, and green technologies.
- **Social Inclusion and Equity:** Promoting social equity by providing marginalized groups with access to information, services, and opportunities.

## Conference Tracks

1. Accounting, Finance, Investment, and Economics
2. Entrepreneurship, Small Business, and Informal Sector
3. Organizational Behavior, Human Resource Management, and Business Strategy
4. Sustainability, Business Ethics, and Social Responsibility
5. Artificial Intelligence (AI), Information Systems and Communication Technologies (ICT)
6. Marketing
7. Healthcare Management
8. Energy Management

- 9. Operations, Supply Chain, and Project Management
- 10. Special Sessions
- 11. Submissions in French

### Submission Guidelines

Please adhere to the following submission guidelines:

- Abstracts: Should be no more than 300 words, highlighting research objectives, methodology, and key findings.
- Full Papers: Should follow APA style and not exceed 7,000 words, including references, tables, figures, and appendices.
- Use the provided conference paper template for formatting guidelines.
- Submissions should be in English or French.
- Submissions must be made electronically in Word through the AABD conference submission portal.

### Important Dates

Abstracts and Full Papers Submission Deadline	<b>December 31, 2024</b>
Notification of acceptance	<b>February 15, 2025</b>
Early registration fee payment	<b>February 28, 2025</b>
Payment of registration fee for papers to be included in program	<b>March 31, 2025</b>

### Conference Highlights

**Keynote Speakers:** Renowned experts in digital inclusion and sustainable development such as Prof. Samuel Wamba Fosso, one of the most influential researchers in the world in recent years.

**Workshops and Panels:** Focused on practical insights and future directions.

**Networking Opportunities:** Engage with leading scholars and industry professionals.

### Publication opportunities

- Full paper submissions will be peer-reviewed and only those meeting our high-quality standards will be published in the Conference Proceedings.
- Additionally, authors of high-quality papers will be encouraged to submit them to the *Journal of African Business* (JAB), the official journal of AABD, for publication consideration. JAB has an impact factor and is listed in the ABDC journal ranking list.

### Conference Contacts & information

**Conference Co-Chairs:** Prof Helen Duh ([helen.duh@wits.ac.za](mailto:helen.duh@wits.ac.za)) and Prof Maurice Radebe ([maurice.radebe@wits.ac.za](mailto:maurice.radebe@wits.ac.za))

**Conference Organising Committee Co-Chairs:** Prof Marike Venter De Villiers ([marike.venterdevilliers@wits.ac.za](mailto:marike.venterdevilliers@wits.ac.za)) and Prof Milford Soko ([milford.soko@wits.ac.za](mailto:milford.soko@wits.ac.za))

**Program Chair:** Dr Stella Zulu-Chisanga ([stella.zulu@cbu.ac.zm](mailto:stella.zulu@cbu.ac.zm))

**Proceedings Editor:** Prof Mohammed Amidu ([mamidu@ug.edu.gh](mailto:mamidu@ug.edu.gh))

**Submissions in French:** Dr. Konan A. Seny Kan ([konan.seny-kan@grenoble-em.com](mailto:konan.seny-kan@grenoble-em.com))

**Website:** [www.theaabd.org](http://www.theaabd.org)

Join us in South Africa for this major knowledge sharing and networking event between all key development actors in Africa aimed at examining the role of digital inclusion in the sustainable

development of the continent. We look forward to your contributions and the opportunity to meet you during this great continental event.



## 25<sup>ème</sup> Conférence Annuelle de l'AABD

### Réorienter le Développement Durable de l'Afrique à travers l'Inclusion Numérique

20 – 24 Mai, 2025

University of the Witwatersrand, Johannesburg, Afrique du Sud

---

## APPEL À COMMUNICATIONS

---

L'Académie Africaine de Business et de Développement (AABD) a le plaisir de vous inviter à soumettre des contributions sous formes d'articles, des résumés et des propositions de sessions spéciales pour sa 25<sup>ème</sup> conférence annuelle qui se tiendra à la prestigieuse University of the Witwatersrand à Johannesburg, en Afrique du Sud, du 20 au 24 mai 2025. Cet événement continental vise à rassembler des universitaires, chercheurs, consultants, décideurs politiques, professionnels du monde des affaires, représentants de la société civile et dirigeants communautaires impliqués dans le développement durable en Afrique et ailleurs autour du thème : « Réorienter le développement durable de l'Afrique à travers l'inclusion numérique ».

À l'heure où la digitalisation gagne du terrain dans toutes les sphères de la vie économique et sociale, le thème choisi pour cette conférence cette année appelle à un examen critique du rôle primordial que l'innovation technologique, en général, et l'intelligence artificielle, en particulier, pourraient jouer dans la croissance durable en Afrique. Ce thème permet d'explorer comment l'inclusion numérique peut servir de catalyseur du développement durable en promouvant la résilience économique, l'équité sociale, le bien-être sociétal et environnemental à travers le continent. Il couvre également, entre autres, le rôle de la numérisation dans le succès des

initiatives régionales et continentales d'intégration commerciale pour le bien-être des peuples Africains.

Bien que nous acceptons toutes les contributions originales qui s'inscrivent dans l'une des thématiques de la conférence ci-dessous, nous encourageons fortement les contributions qui abordent directement le thème principal de la conférence ou l'un des sous-thèmes ci-après :

- **Entrepreneuriat et innovation** : explorer comment les technologies numériques et les pratiques innovantes stimulent le développement de l'entrepreneuriat à travers l'Afrique, consolident de nouvelles entreprises et refondent les industries traditionnelles pour contribuer au développement économique durable.
- **Image de marque de pays africains** : examiner le rôle des outils numériques dans la promotion de la richesse culturelle, du bien-être, et des opportunités d'affaires en Afrique sur la scène internationale.
- **Comportement des consommateurs africains** : analyser l'évolution des comportements des consommateurs africains à l'ère de la digitalisation, en donnant un accent particulier à l'influence des technologies émergentes sur le comportement d'achat, la fidélisation des clients et les dynamiques des marchés à travers le continent.
- **Désinformation et cybersécurité** : pour relever les défis de la désinformation à l'ère numérique, ce sous-thème explorera l'impact des mesures de cybersécurité sur la sauvegarde de l'intégrité de l'information, de la confiance du public et de la stabilité sociale en Afrique.
- **Risques commerciaux et assurance** : examiner les risques associés à la transformation numérique et le rôle des solutions d'assurance innovantes pour atténuer ces risques, assurer la continuité des activités et soutenir le développement durable en Afrique.
- **Droit du travail en Afrique, gestion des ressources humaines et des organisations** : axé sur l'intersection de l'inclusion numérique et des pratiques de travail, ce sous-thème examinera comment les technologies digitales influencent les lois du travail, les pratiques en gestion des ressources humaines et la réingénierie des structures organisationnelles.
- **Littératie numérique** : promouvoir une éducation pour développer les compétences numériques nécessaires, incluant l'utilisation de l'intelligence artificielle.
- **Équité numérique** : éliminer les barrières systémiques qui empêchent les groupes marginalisés de bénéficier de manière équitable des progrès numériques.
- **Inclusion socioculturelle** : intégrer divers contextes culturels africains et langues africaines dans les contenus et plateformes numériques.
- **Autonomisation économique** : ouvrir de nouvelles opportunités économiques, en particulier pour les petites entreprises, les entrepreneurs et le secteur informel.
- **Éducation et développement des compétences** : fournir un accès à des ressources d'apprentissage en ligne et à des salles de classe virtuelles, en particulier dans les zones reculées et mal desservies.
- **Accès aux soins de santé** : combler les lacunes dans les services de santé grâce à la télémédecine et aux applications de santé mobiles.
- **Gouvernance et participation civique** : améliorer la transparence, la responsabilité et l'engagement des citoyens grâce aux plateformes numériques.
- **Durabilité environnementale** : soutenir la surveillance environnementale, la gestion des ressources et les technologies vertes.
- **Inclusion sociale et équité** : promouvoir l'équité sociale en fournissant aux groupes marginalisés un accès à l'information, aux services et aux opportunités.

## Thématiques de la conférence

Thématique 1 : Comptabilité, Finance, Investissement et Économie

Thématique 2 : Entrepreneuriat, Petites Entreprises et Secteur Informel

Thématique 3. Comportement Organisationnel, Gestion des Ressources Humaines et Stratégie d'Entreprise

Thématique 4 : Durabilité, Éthique des Affaires et Responsabilité Sociale

Thématique 5 : Intelligence Artificielle (IA), Technologies de l'Information et de la Communication (TIC)

Thématique 6 : Marketing

Thématique 7 : Gestion des Soins de Santé

Thématique 8 : Gestion de l'Énergie

Thématique 9 : Opérations, Chaîne d'Approvisionnement et Gestion de Projet

Thématique 10 : Sessions Spéciales

Thématique 11 : Soumissions en Français

## Directives de soumission

Veillez respecter les directives suivantes pour la soumission des contributions :

- Résumés : ne doivent pas dépasser 300 mots, mettant en évidence les objectifs de recherche, la méthodologie et les principales conclusions.
- Articles complets : doivent être conformes au style APA et ne pas dépasser 8 000 mots, y compris les références, tableaux, figures et annexes.
- Utilisez le modèle de présentation des contributions proposé pour des fins de formatage.
- Les soumissions doivent être en anglais ou en français.
- Les soumissions doivent être transmises électroniquement sous forme de Word via le portail de soumission de la conférence.

## Dates importantes

Date limite de soumission des contributions

**31 décembre 2024**

Notification des décisions d'acceptation

**15 février 2025**

Date limite pour paiement anticipé des frais d'inscription

**28 février 2025**

Date limite de paiement pour inclusion dans le programme

**31 mars 2025**

## Faits saillants

**Conférenciers de marques** : Experts de renommés en inclusion numérique et en développement durable comme le Professeur Samuel Wamba Fosso, l'un des chercheurs les plus influents au monde ces dernières années.

**Ateliers et panels** : axés sur des informations pratiques et des orientations futures.

**Opportunités de réseautage** : échanges avec des universitaires et des professionnels de premier plan.

## Opportunités de publication

Les articles soumis dans leur intégralité seront évalués par des pairs et seuls ceux répondant à nos normes de haute qualité seront publiés dans les actes de la conférence.

De plus, les auteurs d'articles de grande qualité seront encouragés à les soumettre au *Journal of African Business* (JAB), le journal officiel de l'AABD, pour une éventuelle publication. JAB a un facteur d'impact appréciable et figure, entre autres, sur la liste de classement ABDC.

### **Contacts de la conférence et information**

**Coprésidents de la conférence** : Prof Helen Duh ([helen.duh@wits.ac.za](mailto:helen.duh@wits.ac.za)) and Prof Maurice Radebe ([maurice.radebe@wits.ac.za](mailto:maurice.radebe@wits.ac.za))

**Coprésidents du comité d'organisation de la conférence** : Prof Marike Venter De Villiers ([marike.venterdevilliers@wits.ac.za](mailto:marike.venterdevilliers@wits.ac.za)) and Prof Milford Soko ([milford.soko@wits.ac.za](mailto:milford.soko@wits.ac.za))

**Responsable du comité scientifique** : Dr Stella Zulu-Chisanga ([stella.zulu@cbu.ac.zm](mailto:stella.zulu@cbu.ac.zm))

**Éditeur des Actes de la conférence** : Professeur Mohammed Amidu ([mamidu@ug.edu.gh](mailto:mamidu@ug.edu.gh))

**Soumissions en français** : Dr. Konan A. Seny Kan ([konan.seny-kan@grenoble-em.com](mailto:konan.seny-kan@grenoble-em.com))

**Site web**: [www.theaabd.org](http://www.theaabd.org)

Rejoignez-nous en Afrique du Sud pour ce grand rendez-vous de partage de connaissances et de réseautage entre tous les acteurs clés du développement en Afrique visant à examiner le rôle de l'inclusion numérique dans le développement durable du continent. Nous attendons avec impatience vos contributions et l'opportunité de vous rencontrer lors de ce grand événement continental.